
 

 

Zápis č. 21 

ze schůze Výboru ČBF, která se konala dne 15.01.2024  

Přítomni: M. Jansta, Z. Bříza, T. Kotrč, P. Vrážel, P. Čeněk, I. Lukš, J. Kadlec, J. Welsch, M. Matoulek. 

GS: M. Šob 

DOR: P. Sušer – místopředseda DOR  

Hosté: - 

Program schůze výboru: 

1. Kontrola zápisu  

2. Různé 

Výbor ČBF přijal návrh, aby předsedajícím schůze byl 1. místopředseda ČBF Z. Bříza. 

21.1. Kontrola zápisu schůze Výboru ČBF, zde dne 11.12.23 

Bod programu: 11.5.8, Revize dokumentů sekretáře ČBF 

Datum Informace 

06.03.2023 
T. Kotrč navrhl výboru dělat revizi dokumentů na sekretariátě ČBF.  

Výbor návrh odsouhlasil a pověřil Z. Břízu realizací.  

06.04.2023 Úkol udělat revizi dokumentů na sekretariátě ČBF trvá. 

02.05.2023 
Z. Bříza informoval o průběžném stavu revize.  

Výbor zprávu přijal. 

12.06.2023 Kontrola dalších dokumentů trvá. Úkol nutno uzavřít do 31.8. 2023. 

14.08.2023 

Z. Bříza informoval o průběžném stavu kontroly. Stejně tak P. Sušer informoval o 

kontrole DOR. Výsledky této kontroly se zpracovávají.  

Výbor zprávu přijal. 

11.09.2023 Úkol udělat revizi dokumentů na sekretariátě ČBF trvá. 

09.10.2023 
Úkol udělat revizi dokumentů na sekretariátě ČBF trvá. Bude nadále řešeno i ve 

spolupráci s M. Šobem. 

20.11.2023 
Úkol revize dokumentů na sekretariátě ČBF trvá ve spolupráci 1. místopředsedy ČBF 

Z. Břízy a zástupce Generálního sekretáře M. Šoba. 

11.12.2023 
Z. Bříza informoval, že úkol stále trvá a pracuje se na něm v koordinaci s M. Šobem. 

V druhé polovině ledna proběhne schůzka DOR, GS a 1. místopředsedy. 

15.01.2024 
Z. Bříza informoval o průběhu kontroly. M. Šob se v současné době zabývá revizí 

dokumentů a dodavatelských vztahů.  

 ÚKOL TRVÁ 



 

Bod programu: 16.10.3, Zájem FIBA 3x3 o prodloužení smlouvy na pořadatelství WorldTour 

a Challenger. 

Datum Informace 

14.08.2023 
M. Konečný informoval o zájmu ze strany FIBA 3x3 o prodloužení smlouvy na 

pořadatelství WT a WS. Výbor odložil projednání tohoto bodu na příští jednání. 

09.10.2023 

Odloženo na příští jednání Výboru ve spojitost s návrhem strategie basketbalu 3x3 

v roce 2024. Dále byl GS pověřen vytvořením porovnání finanční náročnosti WT vs. 

Challenger. 

20.11.2023 

M. Konečný předložil porovnání finanční náročnosti WorldTour a Challenger. Výbor 

diskutoval o rozdílech pořadatelství.  Výbor pověřil odpovědné osoby k vyjednávání o 

pořadatelství.  

11.12.2023 
Výbor znovu diskutoval obě varianty. O závěrech vyjednávání ČBF a FIBA bude M. Šob 

informovat Výbor ČBF. 

15.01.2024 

Výbor projednal možnosti pořadatelství mezinárodních turnajů 3x3 Women’s series, 

3x3 Challenger a 3x3 World Tour v roce 2024. M. Šob předložil kalkulace jednotlivých 

turnajů včetně rozlišení zdrojů financování, včetně informace, že pro žádost na NSA 

v rámci dotačního titulu VSA (významné sportovní akce), je třeba nejprve registrovat 

turnaj na FIBA a zároveň se spolupodílet nejméně ve výši 30 % na celkových 

nákladech akce, přičemž výši možné podpory ze strany NSA nelze predikovat. Výbor 

diskutoval všechny aspekty pořadatelství, sportovní přínos a finanční náročnost. 

Výbor se po projednání usnesl, že ČBF nebude v roce 2024 pořádat žádnou z akcí 3x3 

Women’s series, 3x3 Challenger a 3x3 World Tour. Výbor pověřil M. Šoba informovat 

o této skutečnosti FIBA. 

 ÚKOL SPLNĚN 

 

Bod programu: 18.4.1, Schválení dílčích změn AŽLK 

Datum Informace 

09.10.2023 

Výbor na svém předchozím jednání 11.9. schválil dílčí změny ve statut AŽLK, kterými 

jsou: Změna označení Guvernér na Předseda a zvýšení počtu členů Exekutivy AŽLK z 3 

na 4 a uložil Exekutivě AŽLK zapracovat komplexní revizi Statutu AŽLK. J. Kadlec 

informoval, že návrh revidovaného Statutu AŽLK je v přípravě a bude jej schvalovat 

členská schůze AŽLK dne 9. 11. 2023. Následně bude revidovaný Statutu AŽLK 

předložen Výboru ČBF.  

20.11.2023 

Úkol trvá. Snaha otevřít téma na minulém AŽLK (9.11.23). Téma odloženo na příští 

AŽLK, které bude 18.12.23. Výbor pověřil I. Lukše opětovným zasláním revidovaného 

návrhu Statutu AŽLK exekutivě AŽLK k projednání. 

11.12.2023 

I. Lukš předložil revidovaný Status AŽLK Výboru ČBF. Výbor předložený dokument 

projednal a připomínkoval. Bude předloženo k projednání na nadcházejícím 

shromáždění členů AŽLK, které se koná 18. 12. 2023. Výbor pověřil I. Lukše dalším 

jednáním a bude se zabývat závěrem AŽLK na příštím jednání. 



 

15.01.2024 

I. Lukš předložil Výboru revidovaný Status AŽLK, který byl projednán, připomínkován 

a schválen na schůzi AŽLK konané dne 18.12.2023.  

Výbor revidovaný Status AŽLK v předloženém znění schválil. 

 ÚKOL SPLNĚN 

 

Bod programu: 18.4.2, Návrh na úpravu STM po uplynutí 4 - letého cyklu 

Datum Informace 

09.10.2023 

J. Welsch prezentoval návrh na úpravu systému STM po uplynutí 4 - letého cyklu na 

období 2023-2027. Výbor návrh diskutoval a diskuze bude pokračovat i na příštím 

jednání. 

20.11.2023 

Na dnešním jednání Výboru bylo schváleno: 

1) V případě příznivého rozpočtu pro kalendářní rok 2024 navýšení rozpočtu 

Systému talentované mládeže – chlapci o 10 %. 

2) Návrh na úpravu kategorie SPS – chlapci dle předložených parametrů.  

3) Přesun statusu Sportovního centra mládeže – chlapci mezi vybranými kluby. 

Výbor pověřil J. Welsche a M. Šoba zpracováním dalších podkladů pro celkové 

schválení STM pro roky 2024, 2025, 2026 a 2027. Tyto podklady budou projednány na 

příštím Výboru.  

11.12.2023 

J. Welsch předložil návrh na rámcové pokračování STM v segmentu SCM na období 

2024-2027. 

Výbor předložený návrh schválil včetně následujících bodů: 

- fixace systému na období 1.1.2024-31.12.2027 s možností dělat změny (např. 

měnit kategorie STM) k 1.1.2026 

- rozdělení 14 mládežnických klubů do 2 kategorií VSCM (7) a SCM (7) 

- principu přechodné podpory pro kluby, které mění kategorie STM oproti 

minulému období 

- principu rozdělení finanční podp 

- ory jednotlivým klubům na fixní (90 %) a pohyblivou (10 %) částku, která bude 

vázaná na plnění předem definovaných kritérií. 

Výbor pověřil J. Welsche vypracováním návrhu individuálního rozdělení podpory SCM 

se zohledněním diskutovaných „tvrdých“ i „měkkých“ kritérií.  

15.01.2024 

P.Benda a J. Welsch předložili návrh na individuální rozdělení finanční podpory STM 

chlapců pro období 2024-27. Zároveň byl předložen návrh na schválení klubů SpS 

chlapci pro rok 2024. Výbor diskutoval navrhované rozdělení finanční podpory 

a kritéria jejího rozdělení. Bylo mj. diskutováno téma možnosti většího omezení 

počtu cizinců v Kooperativa NBL a širšího zapojení talentů systému SCM/VSCM v této 

soutěži.  

Výbor po projednání přijal předložený návrh rozdělení finanční podpory pro SCM 

a VSCM chlapci pro rok 2024 a odsouhlasil předloženou variantu počtu všech 44 

klubů splňujících podmínky SpS chlapci pro rok 2024.  



 

Výbor současně zadal úkol sportovnímu úseku ČBF ve spolupráci s vedením ALK 

vypracovat návrh užšího propojení systému SCM/VSCM a soutěže Kooperativa NBL, 

a to jak po stránce sportovní, tak i ekonomické. 

 ÚKOL SPLNĚN 

 

Bod programu: 20.2, Harmonogram příprav Valné hromady 2024 

Datum Informace 

11.12.2023 

Výbor se usnesl, že Valná hromada ČBF se uskuteční dne 29. dubna 2024 od 13:00 

v hotelu Pyramida, Praha 6.  

Výbor pověřil M. Šoba přípravou organizačních záležitostí. Program Valné hromady 

ČBF bude zveřejněn do 29. března 2024. 

Výbor připomíná, že v souladu s čl. 19.1 Stanov ČBF mohou členové ČBF předkládat své 

návrhy na změny Stanov ČBF, sportovně-technických řádů ČBF a směrnic ČBF 

(Basketbalových řádů) do 31. 1. 2024. 

15.01.2024 

M. Šob informoval Výbor o postupu příprav Valné hromady. Došlo k rezervaci 

zasedacích prostor hotelu Pyramida a bylo zajištěno elektronické hlasovací zařízení 

a další technika.  

 ÚKOL TRVÁ 

 

Bod programu: 20.3, Návrh rozpočtu 

Datum Informace 

11.12.2023 

Výbor ČBF se tímto bodem zabývá dlouhodobě, viz bod 19.2 tohoto zápisu. Z. Bříza a 

M. Šob informovali o průběhu tvorby rozpočtu ČBF pro kalendářní rok 2024. Jednotlivé 

složky ČBF dodaly rozpočtové požadavky pro kalendářní rok, které byly zasazeny dle 

příjmů kalendářního roku 2023. Proběhl dotazník Prioritizace sportu ze strany NSA. 

ČBF čeká na jeho závěry a následné vypsání výzvy NSA k podání žádosti o dotaci (termín 

dodání do 24.11.2023). Očekávají se bližší informace týkající se dotace NSA na začátku 

kalendářního roku 2024.   

15.01.2024 

M. Šob Výbor informoval, že Národní sportovní agentura představila výsledky 

prioritizace sportů – basketbal (tedy ČBF) byl zařazen mezi 30 prioritizovaných 

sportů.  

M. Šob současně Výbor informoval o postupu přípravy žádost ČBF do dotační výzvy 

NSA na Podporu sportovních organizací svazového charakteru pro rok 2024. Termín 

podání žádosti je do 26. ledna 2024, žádost je však již v závěrečné fázi finalizace a 

bude podána cca s týdenním předstihem.  

 ÚKOL TRVÁ 

 



 

Bod programu: 20.4.9, Záměr zvýšení členských příspěvků 

Datum Informace 

11.12.2023 

Výbor se na základě doporučení NSA a její strategie pro následující období usnesl na 

záměru zvýšení členských příspěvků ČBF, ke kterému bude přikročeno od roku 2025. 

Výbor zadal M. Šobovi pokyn k přípravě konkrétního návrhu zvýšení členských 

příspěvků ČBF, ve kterém by měla nově být zohledněna věkové kategorie 

senior/seniorka. 

Výbor současně konstatoval, že pokud z programů vyhlášených NSA vyplyne povinnost 

zvýšit členské příspěvky ČBF dříve, než v roce 2025, bude nutné na takovou situaci 

operativně zareagovat. 

15.01.2024 

Výboru byl předložen návrh změny Organizační směrnice členství v ČBF pro rok 2025 

zpracovaný M. Šobem a I. Lukšem. Návrh zahrnuje vznik nové věkové kategorie 

Dospělí 60+, bonus při platbě ročního členského příspěvku do 1. března příslušného 

roku, možnost opětovného přijetí člena po zrušení členství nejdříve po 24 měsících 

a další technické úpravy. Záměrem je platnost změn od roku 2025.  

Výbor se bude návrhem i nadále zabývat. Výbor uložil projednat návrh s Oblastmi 

ČBF při plánovaném on-line jednání dne 23.1.2024. 

 ÚKOL TRVÁ 

 

21.2 Různé 

Bod programu: 21.2.1, Změna jednatele ČBF s.r.o. 

Datum Informace 

15.01.2024 

Výbor hlasováním per-rollam ze dne 15.12.2023 schválil změnu jednatele společnosti 

ČBF s.r.o. Namísto M. Konečného byl novým jednatelem společnosti ustanoven M. 

Šob.  

Byla podána žádost o zápis této změny v obchodním rejstříku. 

 ÚKOL SPLNĚN 

 

Bod programu: 21.2.2, Žádost o změnu klubu v probíhajících soutěžích BK Opava – První liga 

mužů BK Opava B, nadregionální liga U19 BK Opava B a U17 BK Opava B 

Datum Informace 

15.01.2024 

V návaznosti na schválenou žádost BK Opava o změnu klubu v probíhajících soutěžích 

EXL U19 a EXL U17 z BK Opava a.s. na BK Opava z.s. (bod 20.4.4 ze dne 11.12.2023) 

se Výbor hlasováním per-rollam ze dne 11.1.2024 zabýval žádostí BK Opava o převod 



 

souvisejících soutěží: První liga mužů BK Opava B, nadregionální liga U19 BK Opava 

B a U17 BK Opava B.  

Výbor po projednání žádost schválil. 

 ÚKOL SPLNĚN 

 

Bod programu: 21.2.3, Návrh na složení realizačních týmů reprezentačních družstev A-tým muži 

a U20 muži pro rok 2024 

Datum Informace 

15.01.2024 

J. Welsch předložil návrh na složení realizačních týmů reprezentačních družstev A-

tým muži a U20 muži pro rok 2024.  

Výbor po projednání návrh přijal. 

 ÚKOL SPLNĚN 

 

 

Bod programu: 21.2.4, Návrh na složení realizačních týmů reprezentačních družstev U16 a U18 

chlapci pro rok 2024 

Datum Informace 

15.01.2024 

P. Benda předložil návrh na složení realizačních týmů reprezentačních družstev U16 

a U18 chlapci pro rok 2024. 

Výbor po projednání návrh přijal. 

 ÚKOL SPLNĚN 

 

 

Bod programu: 21.2.5, Žádost o přijetí za člena ČBF - Sportovní klub Slavia Praha – Basketbal a.s. 

Datum Informace 

15.01.2024 Výbor přijal klub Sportovní klub Slavia Praha – Basketbal, a.s. za člena ČBF. 

 ÚKOL SPLNĚN 

 

 

Příští schůze Výboru ČBF se uskuteční dne 12.02.2024 od 10:00 hod. v kancelářích ČBF, Voctářova 

2449/5, Praha 8. 

 

 

Zapsal: M. Šob, generální sekretář    Schválil: Z. Bříza, předsedající schůze 


